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BRM.0012.18.2012.2 
 

Protokół nr 18/2012 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu,  

Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska  
oraz Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 
odbytego w dniu 22 listopada 2012 roku 

 

 

Godzina rozpoczęcia obrad:  12:00 
 
Godzina zakończenia obrad:  13:35 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

 
W komisji udział wzięli: 
 
Członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu:  
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
  
Bogdan Tkaczyński   Przewodniczący Komisji 
Ryszard Przyszlak   Zastępca Przewodniczącego 
Antoni Dulęba   Sekretarz Komisji 
Zdzisław Burnat   Członek 
Anna Józefowicz   Członek 
Jadwiga Dziewa   Członek 
Danuta Tkaczonek   Członek 
Władysław Witkowski  Członek 
Grażyna Sobór   Członek 
 
Członkowie Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego: 
(lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 
 
Krzysztof Gnach   Przewodniczący Komisji 
Jacek Górowski   Zastępca Przewodniczącego 
Dariusz Gancarz   Członek 
Danuta Tkaczonek   Członek 
Jolanta Mitręga   Członek 
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Członkowie Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska: 
(lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 
 
Jadwiga Dziewa   Przewodniczący Komisji 
Stanisław Susz   Zastępca Przewodniczącego 
Grażyna Sobór   Sekretarz Komisji 
Krzysztof Gnach   Członek 
Jolanta Mitręga   Członek 
 
Nieobecna: 
Dorota Krusze   Członek 
 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
powitał wszystkie osoby przybyłe na niniejszą komisję.  
 
Tematyką tego spotkania będą ustawy śmieciowe, jest sześć projektów uchwał, 
które trzeba przeanalizować ewentualnie zatwierdzić.  
 
Poprosił Kierownika Wojciecha Jankowskiego o globalne wprowadzenie do 
poszczególnych projektów. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski powiedział, że jest pakiet uchwał 
związanych z gospodarką śmieciową, w oparciu o ustawę o Samorządzie Gminnym 
o utrzymanie porządku i czystości leży po stronie Burmistrza, czyli Gminy. Do tej 
pory było to realizowane, Wysoka Rada przyjęła regulamin w sprawie czystości i on 
funkcjonuje w Gminie, później przyjmowane były tzw. maksymalne stawki w 
sprawie podmiotu, który odbiera te nieczystości i może pobierać je z tego tytułu, 
stronami w tym postępowaniu był obywatel mieszkaniec i była firma, która wywozi 
te odpady komunalne, każdy zawierał indywidualnie umowę a Burmistrz miał się 
tym zająć, w tym celu powołano spółkę ZGK, której właścicielem jest Gmina i ona 
świadczyła takie usługi, w tym czasie na rynek wchodziły inne spółki, które w 
niższej cenie świadczyły te same usługi. W 2011r. została opracowana nowa ustawa o 
utrzymanie porządku i czystości na terenie Gmin, która weszła w życie z dniem  
1 stycznia 2012r. Żeby spełnić zadania unijne podmiotami odpowiadającymi za 
czystość i utrzymanie porządku w Gminie nie stał się zakład i obywatel tylko 
Burmistrz, ma on zbierać podatki od ludzi i wyłonić przewoźnika w drodze 
przetargu, czyli firmę zbierającą i on odpowiada za utrzymanie porządku i czystości 
w Gminie. Jest to odwrócenie roli, żeby Burmistrz odpowiadał za czystość i porządek 
w terenie. Do końca roku 2012 trzeba podjąć tych sześć uchwał, czyli zmienić lub 
przyjąć nowy regulamin utrzymania czystości i porządku i przyjąć pozostałych pięć 
uchwał, które by gwarantowały wprowadzenie w przyszłym roku najpóźniej 1 lipca 
ten nowy system usuwania odpadów. To jest trochę paranoja, bo ustawodawca 
nakazał przyjęcie ustawy, która by określała cenę i sposób przyjmowania odpadów, 
a z drugiej strony nakazał, że cena powinna wynikać z przetargu, który musi być 
ogłoszony, aby wyłonić ten podmiot, który będzie zabierał te śmieci, jeżeli w 
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niektórych województwach jest więcej instalacji śmieciowych, czyli wysypisk, to 
nawet może to być podzielone na wyłonienie wysypiska a później dopiero na 
wyłonienie, kto to będzie wywoził. Uchwały, które będą przyjmowane oprócz tej 
pierwszej przyjęcie regulaminu o utrzymaniu czystości i porządku w Gminie a także 
uchwały, która deklaruje, że Gmina ma obowiązek zbierania tych odpadów 
komunalnych tylko od mieszkańców, czyli od nieruchomości zamieszkałych a od 
tych niezamieszkałych, czyli szkoły, sklepy, zakłady, przedszkola może zbierać a nie 
musi. W związku z tym trzeba podjąć osobną uchwałę czy będziemy to robili czy nie. 
Po konsultacjach wewnętrznych Burmistrz przyjął, że też mają się one znaleźć w tym 
systemie, bo wtedy one by nam podrzucały śmieci. Dlatego zostały opracowane te 
uchwały. Podstawą opodatkowania jest mieszkaniec, chociaż w innych miastach 
można było wybrać na podstawie ilości zużytej wody. Nie jest też sprawiedliwe 
liczenie od osoby, ale trzeba było coś wybrać. Zakłady gospodarcze będą wnosiły 
opłaty od metra sześciennego kubła a nie od osób pracujących w tym zakładzie. 
Głównym etapem będzie opracowanie specyfikacji i stopni warunków zamówienia 
na wywóz tych odpadów komunalnych, bo będzie to od tony i kilometra, bo od tego 
będzie zależała cena.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zaproponował, żeby zająć się konkretnymi projektami.  
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski poprosił o zaczęcie od regulaminu, 
jako najważniejszej uchwały. 
 
 
- Projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Ząbkowice Śląskie 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski przedstawił powyższy projekt 
uchwały, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Chciał także wnieść 
autopoprawkę, gdyż w załączniku do tej uchwały jest błąd w oświadczeniu o 
bioodpadach jest zapisane, że zgodnie z paragrafem 15 ust. 1 regulaminu a powinno 
być z paragrafem 11 regulaminu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 
 
Radna Jolanta Mitręga zadała pytanie do paragrafu 2 roz. 1 z regulaminu według 
niej jest on zapisany bardzo mało czytelnie, jeżeli nieruchomość graniczy 
bezpośrednio z chodnikiem wówczas właściciele mają obowiązek uprzątnięcia tego 
błota, śniegu itp. natomiast, jeżeli nieruchomość jest oddzielona pasem zieleni 
właściciele nie mają takiego obowiązku, następnie powiedziała, że nic nie jest 
napisane o koszeniu trawy a trzecia sprawa o zbieraniu liści i sprzątaniu, jest tylko o 
śniegu i osobiście by rozwinęła to. 
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Radna Danuta Tkaczonek zadała pytanie również do tego samego paragrafu i 
punktu, ponieważ jak zapis ten skutkuje do tego, że chodniki są miejscem 
parkingowym i chyba znajduje się też przepis, który mówi, że zarządca, który 
pobiera opłaty z tytułu parkowania oczyszcza chodniki i ulice więc ten obowiązek 
nie będzie po stronie mieszkańców.  
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski odpowiedział, że przy pierwszym 
podejściu regulamin ten liczył 20 stron, został skierowany do obróbki prawnej, jest 
już 40 orzeczeń od Wojewody gdzie uchylane są te uchwały, gdzie w uchwałach nie 
można powielać zapisów ustawowych i akurat ten paragraf 2 dotyczący właścicieli 
nieruchomości i usuwania tych zanieczyszczeń jest szczegółowo opisany w ustawie o 
utrzymaniu czystości ona szczegółowo to reguluje i niestety nie można tego zapisu 
powtórzyć, musi to być przekształcone w inny sposób. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
powiedział, że każdy mieszkaniec Ząbkowic otrzyma broszurę, w której jest pełna 
ustawa o tych wszystkich śmieciach.  
 
Radny Antoni Dulęba powiedział, że ma zastrzeżenia do paragrafu 1 pkt. 1, że 
właściciel nieruchomości wyposaża nieruchomość w pojemnik lub kontenery 
odpowiedniej pojemności, dlaczego nie można skorzystać z firm, które wywożą i 
dają swoje tylko obciąża się ludzi dodatkowymi kosztami, następnie paragraf 2 o 
oczyszczaniu, że mieszkaniec sprząta chodnik a przejedzie samochód z oczyszczania 
miasta i wszystko z ulicy wywala na chodnik a później Straż przychodzi i każe za to 
mandatami, kolejna rzecz to pojemniki na odpady, nie spotkał się z tym żeby firma  
odbierała pojemniki o poj. 63, 80 l tylko większe tak samo pojemniki i kosze uliczne 
nie widział koszy 10 l bo to jest malutki wiaderko. Rozdział 3 punkt 3 podpunkt 1 
zmieszane odpady komunalne nie rzadziej niż jeden raz na tydzień nie dopuszczając 
do przepełnienia pojemników jak to będzie wyglądało skoro ktoś nie chce 
segregować i przyjadą wtedy raz w tygodniu a z kolei sąsiadka będzie segregowała i 
będzie miała odbierane raz w miesiącu, tak samo w paragrafie 15 roz. 5 odnośnie 
psów w ośrodkach szkolno- wychowawczych a w uchwale jest to zabronione, jeszcze 
wcześniejszy roz. 5 par. 12 pkt. 3 utrzymywanie zwierząt domowych nie może 
powodować dla innych osób zamieszkujących na tej samej nieruchomości lub 
nieruchomości sąsiednich uciążliwości takich jak: hałas, odór, zanieczyszczenia, a jak 
pies szczeka to, co niby zrobić?  
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski odpowiedział na pytanie po 
pierwsze pojemniki, zapis mówi, że ma być pojemnik na posesję a czy będzie dany i 
przez kogo tego już nie ma w paragrafie tylko zostanie rozstrzygnięte na przetargu, 
pojemności pojemników wymienione w regulaminie są wzięte od ZGK, które dało 
wykaz i są w dyspozycji ZGK, nawet jest wskazane, że jak jest samotna osoba to po 
co jej taki wielki kubeł, odnośnie wywożenia śmieci to raz w tygodniu przynajmniej 
w pierwszym roku, natomiast ten kto segreguje ma oddzielny pojemnik na 
komunalne i na segregowane chyba, że będzie duże przepełnienie, na temat psów w 
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ośrodkach to chodzi o to żeby nie wprowadzać cudzych psów ale można je hodować, 
następnie przeszedł do ostatniego pytania, mówiąc, że chodzi o to, że pies może być 
zaniedbany i dlatego może szczekać. 
 
Radna Danuta Tkaczonek chciała, aby wymodelować zapis zamiast uciążliwości 
wpisać niedogodności takich jak uciążliwy, bo wtedy będzie chodzić o skale. 
 
Radny Antoni Dulęba zauważył w parag. 19 jest trzy razy wymieniony chów i para. 
31 przez „ch” więc prosi o wyprostowanie.  
 
Radna Danuta Tkaczonek zapytała o parag. 8 roz. 3 jak ta sytuację należy odnieść do 
terenów Gminnych a szczególnie do Starego Miasta gdzie właściciele nie posiadają 
gruntów, na których mogłyby te pojemniki stać, jak rozwiązać ten problem, żeby do 
korytarzy nie wróciły pojemniki mniejsze.  
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski nawiązał do tego, że parę lat temu 
była kontrola NIK-u w Dzierżoniowie i żeby udowodnić Burmistrzowi 
niegospodarność to wzięli obeszli miasto i stwierdzili, które kubły stoją na 
chodnikach a nie mają na to umowy dzierżawy gruntu, więc uważa, że w mieście 
naszym nie ma gdzie postawić i musi tam stać gdzie stoi. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach odniósł się do para. 9 roz. 3, mówi on, że odpady komunalne zmieszane 
należy mieszać w pojemnikach do zbierania odpadów zmieszanych natomiast ma 
pytanie do pkt. 2, 3, 4 papier oraz małogabarytowe opakowania ulegające 
biodegradacji należy przekazywać do punktu selektywnego zbierania odpadów 
komunalnych, kto ma zorganizować ten punkt, gdzie on ma się znajdować i kto go 
będzie obsługiwał, bo jeżeli posiada się za dużo odpadów posegregowanych na 
swojej posiadłości to się je tam odwozi.  
 
Kierownik IGP Wojciech Jankowski odpowiedział, że jest to tak rozwiązane, że 
prowadzona jest taka zbiórka, poza tym punktem selektywnym gdzie poza 
papierem, plastikiem gdzie są ustawione tzw. gniazda w mieście i na terenie 
wiejskim, to meble tak zwane wielkogabarytowe urządzane są zbiórki dwa razy do 
roku, natomiast ZGK ma obowiązek odebrać na bazie wszystkie te odpady kiedy 
ktoś to przywiezie i da. Musi to być wydzielony teren i ogrodzony, czy to przez ZGK 
czy wodociągi, nie wiadomo czy Gminę stać na utworzenie takiego terenu i 
zatrudnienie tam ludzi.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof, 
Gnach jeżeli spółka nie wygra przetargu na odbiór tych śmieci od mieszkańców i od 
podmiotów, to wtedy Gmina tworząc punkt odbiorów selektywnych odpadów 
komunalnych, może wyposażyć spółkę, która już istnieje, czyli ZGK w takie 
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narzędzie żeby się zajmowała tym czy to na tym terenie, co spółka posiada, czyli 
przy oczyszczalni ścieków, bo skoro umowa zakłada, że mieszkańcy w pierwszym 
okresie zechcą wysprzątać swoje piwnice, strychy, bo i tak płacą podatek to ten 
problem się pojawi, nie będą w stanie postawić tych posegregowanych koło swojej 
nieruchomości zwłaszcza wielkogabarytowych, więc Rada Miejska i Urząd powinni 
zaplanować utworzenie takiego punktu i bez względu, kto wygra przetarg taki 
punkt powinien powstać utworzony przez Gminę. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski powiedział, że jest to założenie 
teoretyczne bo na razie ten punkt jest i w tym magazynie nie ma nagromadzonych 
dużo rzeczy.  
 
Radna Jolanta Mitręga przeczytała para. 9 podpunkt 4 opakowania ze szkła należy 
przekazać do punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych lub 
umieszczać w workach i pojemnikach do selektywnego zbierania opakowań ze szkła, 
czy jeżeli będą one segregowane, czyli tekstylia do jednego worka, odzież do 
drugiego itp. czy firma, która wygra przetarg będzie zabierać te wszystkie worki czy 
samemu trzeba dostarczać do zakładu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
odpowiedział, że zakład musi odebrać te wszystkie worki. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski odpowiedział, że najpierw trzeba 
zadeklarować, że będzie się prowadziło selektywną, założenie było takie, że 
komunalne są po 15 zł z groszami a selektywne po 12 zł, jest to dosyć nieatrakcyjna 
cena i w wyniku przetargu to się zmieni. Jeżeli się nie prowadzi segregacji to wrzuca 
się wszystko razem i ewentualnie jak jest tego za dużo to zanosi się do punktów, 
czyli gniazd i tam się składa.  
 
Radna Jolanta Mitręga zapytała, kto będzie sprawdzał czy te odpady 
zadeklarowane są i faktycznie będą segregowane jak będzie wyglądało to 
sprawdzanie? 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski przedsiębiorca, który odbiera, jeżeli 
widzi, że w worku na szkło będą inne odpady to kwalifikuje to jako odpady 
komunalne i tak za to trzeba będzie płacić. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja. 
 
Radny Stanisław Susz powiedział, że chce złożyć wniosek o zakończenie tej 
dyskusji, bo ona do niczego nie prowadzi, ważna jest jedna podstawowa rzecz żeby 
uświadomić ludzi, że trzeba segregować odpady oczywiście mogą zdarzyć się 
oszustwa, ale to nie jest problem Gminy, ustawa o gospodarce odpadami musi być 
wprowadzona w życie, nasze społeczeństwo musi się nauczyć tego od podstaw. 
Komendant Straży Miejskiej powinien zająć się monitorowaniem dzikich wysypisk, 
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wywożenia do lasów odpadów, jeżeli ludzie nie będą za to odpowiednio karani to 
nie będzie nigdy porządku. Podtrzymał także swój wniosek o zakończeniu dyskusji 
na ten temat. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
stwierdził, że jest to wniosek zasadny i zamknął dyskusję w sprawie regulaminu 
czystości i porządku na terenie Ząbkowic śląskich. 
 
Radna Danuta Tkaczonek powiedziała, że jest rozczarowana zakończeniem dyskusji 
na ten temat, bo w jej ocenie ten projekt uchwały powinien być przedyskutowany z 
mieszkańcami, bo wtedy dowiedzieliby się wcześniej o całej gospodarce 
nieczystościami, zaproponowała żeby tą uchwałę przekierować do Samorządów 
Osiedli, postawiła wniosek żeby uchwała trafiła do konsultacji społecznych. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach odpowiedział na wniosek, mówiąc, że podtrzymuje to, co powiedział Radny 
Susz i apeluje do Burmistrza o szeroko zakrojoną kampanię informacyjną dla 
społeczeństwa, ustawa ta wyjdzie 1 lipca 2013r. ale w międzyczasie trzeba ogłosić 
przetarg i stworzyć tą kampanię czyli strona internetowa, broszury informacyjne 
wydawane przez Burmistrza, gazety, ulotki, plakaty, system kar też musi być ale 
najpierw edukacja społeczeństwa, jest też za wnioskiem aby zakończyć ten temat. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
powiedział, że Burmistrz we wcześniejszej rozmowie poinformował, że te projekty 
wejdą 1 lipca w życie, ale do 1 lipca będą ulegały modyfikacji, będzie społeczeństwo 
poinformowane, każdy mieszkaniec Ząbkowic otrzyma nie tylko projekty uchwał, 
ale główną ustawę z Ministerstwa gdzie tam jest wszystko na ten temat, oprócz tego 
jest powołany zespół w Urzędzie, który jest obligowany do tego, aby każdemu 
petentowi udzielić informacji. Następnie zamknął dyskusję na ten temat i zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały: 
 
Głosowanie:    za: pozostali radni      przeciw: 0            wstrzymało:2 
 
Stwierdził, że projekt przeszedł. 
 
 
-  Projekt uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski przeczytał powyższy projekt 
uchwały, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawi. Nikt nie chciał, więc zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały: 
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Głosowanie:      za: pozostali radni      przeciw: 0         wstrzymało:2 
 
Stwierdził, że projekt przeszedł. 
 
 
- Projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski przeczytał powyższy projekt 
uchwały, który stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
otworzył dyskusję nad powyższym projektem.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach zadał pytanie do para. 3 w punktach selektywnej zbiórki odpadów 
znajdujących się na terenie Gminy Ząbkowice Śląskie wystawia się oznakowane 
pojemniki na poszczególne frakcje odpadów komunalnych czy to chodzi o grupę 
podstawową, jakie dodatkowe pojemniki znajdą się w tych gniazdach. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski odpowiedział, że punkty 
selektywnej zbiórki są to zarówno miejsca wyznaczone w ZGK, są tak zwane 
gniazda i punkty selektywnej zbiórki są też przed domami, jeżeli ktoś sobie później 
ustawi i to wszystko jest określane, jako punkt selektywnej zbiórki, pojemniki będą 
tak jak dotychczas tylko na te trzy rodzaje odpadów, czyli szkło, papier i plastik. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zapytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos. Nikt nie chciał, więc zarządził głosowanie 
nad przedstawionym projektem uchwały: 
 
Głosowanie:      za: pozostali radni      przeciw: 0     wstrzymało:3 
 
Stwierdził, że projekt przeszedł. 
 
 
- Projekt uchwały w sprawie wyboru metod ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, wysokości stawki tej opłaty oraz stawki opłaty za 
pojemnik. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski powiedział, że ceny od jednej osoby 
za pojemnik zostały ustalone na podstawie danych statystycznych, które są od 
przewoźników dotychczas obsługujących, czyli ZGK i drugiej firmy. Następnie 
przeczytał projekt uchwały, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. Nikt nie zabrał głosu 
więc zarządził głosowanie: 
 
Głosowanie:       za:  pozostali radni     przeciw: 0           wstrzymało:2 
 
Stwierdził, że projekt uchwały przeszedł. 
 
 
- Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski przeczytał projekt uchwały, która 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zapytał czy ma ktoś pytanie do przedstawionego projektu uchwały.  
 
Radna Danuta Tkaczonek zaproponowała rozliczenie kwartalne, ponieważ 
napływają informacje o zaległościach, jakie pojawiają się w opłatach i może się 
zdarzyć tak, że windykacja tych należności od gospodarowania odpadami będzie 
mniejsza niż koszt tych 15 zł za odpady. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
odpowiedział, że jeżeli chodzi o wodę, ścieki i odpady to Urząd nie pobiera opłaty a 
dla niektórych rodzin może się okazać, że kwartalnie ta kwota będzie za duża 
zwłaszcza dla rodzin wielodzietnych i zaproponował, aby Radna zrezygnowała z 
tego, bo będzie to uciążliwe, lepiej zostać przy opłacie miesięcznej. Następnie spytał 
czy ktoś jeszcze ma pytania. Nikt, więc zarządził głosowanie nad przedstawionym 
projektem uchwały: 
 
Głosowanie:     za:  pozostali  radni   przeciw: 0    wstrzymało:2 
 
Stwierdził, że projekt uchwały przeszedł. 
 
 
- Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie Gminy Ząbkowice Śląskie. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski wniósł autopoprawkę do 
załączonego wzoru deklaracji, ponieważ jest pomyłka literowa w pkt. E2 pisze poz. 9 
a powinna być 7, pisze poz. 10 a powinna być 8, jest pomylona numeracja. Następnie 
przeczytał projekt uchwały, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zapytał czy ktoś ma pytanie do przedstawionego projektu uchwały. Nikt, więc 
zarządził głosowanie: 
 
Głosowanie:     za: pozostali radni      przeciw: 0       wstrzymało: 1 
  
Stwierdził, że powyższy projekt uchwały przeszedł. 
 
 
Sprawy różne 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
powiedział, że są to wszystkie projekty uchwał, które będą realizowane aż 1 lipca 
2013r. wejdą w życie. Zakończył posiedzenie Komisji, ale chciał zakomunikować w 
sprawach różnych do wszystkich trzech Komisji, że są ustalone już terminy spotkań 
poszczególnych Komisji i Komisja Gospodarcza będzie miała dwa spotkania w 
grudniu, 10 tylko i wyłącznie nad budżetem a 17 będzie kończona ta sprawa. Miał 
prośbę także do członków innych Komisji aby przygotowali na piśmie ewentualne 
punkty do realizacji planu na rok 2013, ponieważ do 28 grudnia musi taki plan być 
przygotowany a nie chce sam tego robić.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach zaprosił członków swojej Komisji na 3 grudnia, na której będzie omawiany 
przyszłoroczny budżet oraz jak są sugestie, wnioski dot. przyszłorocznego planu 
pracy Komisji to poprosił o ich przyniesienie. 
 
Radna Anna Józefowicz poinformowała, że Komisja Rewizyjna spotka się 11 
grudnia i również prosi o wnioski dot. planu pracy. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jadwiga Dziewa powiedziała, że Komisja Zdrowia ma spotkanie dopiero 14 grudnia. 
 
Radna Danuta Tkaczonek zadała pytanie do Burmistrza Piotra Miernika, ponieważ 
podczas obrad Komisji dostała telefon z pytaniem czy prawdą jest, że dzieci i 
młodzież, aby przebywać na Orliku muszą płacić ok. 30-40 zł czy ten wstęp jest 
odpłatny, następnie powiedziała, że złożyła interpelację w sprawie przebudowy ul. 
Spokojnej, dot. ona jednej posesji i przy rozpatrywaniu sprawy właścicielki posesji, o 
której napisała żeby odnieść się do całego problemu, miała także dwa pytania do 
dwóch punktów w porządku obrad Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku 
Publicznego w pkt. Rozpatrzenie postanowienia Komisarza Wyborczego i 
Rozpatrzenie skargi Pani Zofii Dulęby zapytała się, w jakiej formie Rada będzie 
rozpatrywała te dwa problemu, czy w formie uchwał czy w formie odpowiedzi, 
jeżeli w formie uchwał to, jako Radni powinni otrzymać takie projekty uchwał 
wcześniej a inne w dniu sesji, jeżeli chodzi o rozpatrzenie postanowienia Komisarza 
Wyborczego to chciała zaproponować, aby Komisja Prawa wyraziła swoja opinie w 
tym względzie i zarekomendowała Radzie Miejskiej projekt uchwały, który będzie 
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zawierał w sobie załącznik nr 1 pozytywnie zaopiniowany przez Komisarza 
Wyborczego. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powiedział, że jeżeli chodzi o postanowienie tez chciałby żeby przyjąć ta 
wersję uchwały, która była zaopiniowana przez Komisarza Wyborczego pierwotnej 
wersji i przyjęta przez Komisję Gospodarczą, nie widzi powodu, aby komisja Prawa 
miała się oddzielnie spotykać. 
 
Radna Danuta Tkaczonek powiedziała, że nie spotykać oddzielnie tylko 
przegłosować tą opinie w wersji formalnej i przy rozstrzyganiu tej kwestii Komisja 
zajęła stanowisko takie jak do tej pory, chyba, że pozostali radni maja inne zdanie. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja na powyższy temat. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński  
wyjaśnił, że w pierwszej kolejności na sesji będą musieli się odnieść do pisma 
Komisarza, to pismo będzie przedstawione i wówczas po przedstawieniu będzie 
zaproponowany projekt uchwały, która będzie akceptowana lub nie, będzie tylko 
mała poprawka ponieważ nie zostały ujęte dwie nowe ulice Rubinowa i Diamentowa 
a tak to będzie stara uchwała. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach odpowiedział, że jeżeli chodzi o skargę to nie ma żadnych materiałów w tym 
temacie i decyzja należy do Wysokiej Rady skoro skarga wpłynęła. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński  
powiedział, że Rada i Urząd nie otrzymali z Sądu żadnego zawiadomienia tylko 
Radny Dulęba, więc trzeba poczekać na wyrok Sądu oraz jego uzasadnienie jakie 
wpłynie do Urzędu i wtedy można procedować. 
 
Radna Danuta Tkaczonek powiedziała, że Rada rozpatrując różnego rodzaju 
wnioski, postulaty, pisma, skargi może rozpatrywać je w formie uchwały, ale 
dopuszcza się też zaopiniowanie bądź odpowiedź zainteresowanego. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach odpowiedział, że po zakończeniu posiedzenie podejdzie do Biura Rady do 
Przewodniczącego i zapyta czy jakieś pismo wpłynęło w tej sprawie. 
 
Radna Anna Józefowicz zwróciła się do Burmistrza na temat zestawienia stawek 
opłat w Gminach sąsiednich i podawane są liczby mieszkańców z 2010r. czy tak 
stanowi ustawa, że trzeba się posługiwać danymi z 2010 r. skoro są w tej chwili 
dokładne dane przy opracowywaniu okręgów wyborczych, dlaczego są brane dane 
sprzed dwóch lat. 
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Zastępca Burmistrza Piotr Miernik odniósł się do opłaty za Orlik, nie powinno się 
pobierać za to opłat i na najbliższej sesji udzieli odpowiedzi, co do ul. Spokojnej na 
interpelację odpowiedzą w całości, ponieważ problem tej Pani wiąże się z 
problemem wszystkich mieszkańców tej ulicy, odpowiedział także odnośnie 
wniosku Radnego Zdzisława Burnata z Komisji wcześniejszej nt. potoku „Zatoka” i 
prac prowadzonych koło ul. Orkana tam Regionalna Dyrekcja Gospodarki Wodnej 
realizuje to zadanie na wniosek wspólnoty mieszkaniowej i przedstawiciela Rady 
Miejskiej, realizują to na swoim terenie, czyli w obrębie potoku „Zatoka”, ten grunt, 
który usuwają stamtąd zagospodarowywują na swojej nieruchomości, ale 
przejeżdżają po naszym terenie a on jest podmokły i dlatego to tak wygląda a prace 
się jeszcze nie skończyły, po zejściu wykonawcy z terenu naszego ma przywrócić do 
ładu, były dzisiaj przeprowadzone oględziny, zdjęcia są tez zrobione i pozostają w 
kontakcie z Regionalną Dyrekcją. 
 
Radna Jolanta Mitręga rozszerzyła swoje wcześniejsze pytanie, dlaczego na stronie 
internetowej też są dane jeszcze z 2009r. jeśli chodzi o liczbę mieszkańców Gminy na 
oficjalnej stronie Urzędu, poprosiła aby Burmistrz zwrócił na to uwagę. 
 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik odpowiedział, że zwróci na to uwagę i osobom 
za to odpowiedzialnym przekaże tę informację. Jeżeli chodzi o samo pytanie to 
szerszych informacji może udzielić Pan Jankowski, jeżeli jest taka konieczność. Jeżeli 
wystarczy jego odpowiedź, to jest to dokument pomocniczy, nie jest on wcale brany 
pod uwagę, jeżeli chodzi o uchwały i stanowi tylko obraz tego, co się ogólnie dzieje.   
 
Radny Dariusz Gancarz, ma pytanie odnośnie wizyty Pani Dyrektor odnośnie naszej 
obwodnicy, czy coś w tej kwestii zostało uzgodnione? Zostały przedłożone 
postulaty, czy jest jakaś odpowiedź? 
 
Burmistrz Piotr Miernik odpowiedział, że nie uczestniczył w tym spotkaniu. Do 
dnia dzisiejszego nie otrzymał i nie jest mu wiadome, żeby jakaś odpowiedź 
przyszła, ale sprawdzi, czy do wydziału przyszła jakaś odpowiedź. 
 
Radna Grażyna Sobór, zapytała, kiedy zostanie postawiony znaku przy ulicy 
kamienieckiej, pomiar prędkości. 
 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik odpowiedział, że to nie jest ich działka i nie jest 
im łatwo na tym terenie cokolwiek robić. Zapewnił, że na bieżąco przez osobę, która 
to prowadzi jest to pilnowane i monitowane. 
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Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
w związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad zamknął posiedzenie 
łączonych Komisji. 
 
 
Protokół sporządzono  
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